
CONSILIUL LOCAL  AL COMUNEI  COŞERENI
             JUDETUL  IALOMIŢA
        NR.  2971 /  30  martie  2023

PROCESUL VERBAL 
AL SEDINŢEI   ORDINARE   A CONSILIULUI  LOCAL  

DIN  DATA  DIN     30  martie  2023 

In conformitate  cu prevederile  art. 138, alin. (13) din  Ordonanta de Urgentă a Guvernului nr. 57/ 
2019  privind  Codul administrativ, am  procedat la întocmirea  procesului verbal  cu privire la modul de 
desfaşurare, sinteza dezbaterilor si  modul în care si-a exercitat votul fiecare consilier cu privire  propunerile/ 
proiectele de  hotărâre si hotararile  adoptate de Consiliul local Coşereni, în sedinta  ordinarǎ, ce a avut loc în  
data de  30   martie 2023.

Şedinta  a  fost  convocatã în baza  Dispoziţiei Primarului nr. 128/24.03.2023 si este prezidată de dna 
Radu Stefana – presedinte de sedinţă ales în sedinta din luna decembrie pentru perioada  ianuarie – martie 
2023. 

Materialele de informare  au fost  puse  la dispozitia consilierilor locali  spre consultare prin mijloace 
electronice (pe grupul intern  Whatsapp) si la sediul consiliului local. 

Şedinţa se desfăsoara la  sediul Consiliului Local. Sunt prezenti 11 din cei  13 consilieri locali în 
funcţie. Lipseste dl consilier Pandele Gheorghe care  participa la un curs de  instruire pe tema  integritatii 
organizat de ACOR si dl. Stoean Liviu, internat intr-o clinică de recuperare a stării de sănatate. 

Participă la sedinţă primarul comunei Tudorache Lucian, inițiatorul proiectelor de hotărâre, secretarul 
general al comunei –d-na Nica Daniela si d-na Iorgu Rodica – sef birou financiar contabil. 

Au mai participat la sedinta  următoarele  persoane: dl Dragan Ionel – consilier personal al primarului 
si circa 20 de persoane,  cetăteni din  comună. 
            Şedinţa ordinară a fost convocată în temeiul art. 134, alin. (1) din  Ordonanta de Urgenţă a  
Guvernului nr. 57/ 2019  privind  Codul administrativ  pentru  analiza următoarelor  proiecte de hotărâre:

I. proiect de hotărâre privind aprobarea modificarii HCL nr. 48/ 2022 pentru majorarea bursei de 
merit de la 200 la 300 lei, iniţiator - primarul comunei Coşereni;

II. proiect de hotărâre privind  rectificarea bugetului local pe trim. I – 2023 iniţiator - primarul 
comunei Coşereni;

III. proiect de hotărâre privind  actualizarea taxei de păsunat si  a Regulamentului de închiriere a 
păsunii,  iniţiator - primarul comunei Coşereni;

IV. aprobarea implementării proiectului de investiţii “Amenajare loc de joacă” în comuna Cosereni, 
zona Camin cultural, iniţiator - primarul comunei Coşereni;

V. Analiza cererilor de competenţa Consiliului Local 
VI.  Discuţii  diverse 
Se aduce la la cunostinţa ordinea de zi. Se solicita suplimentarea ordinii de zi pentru modificarea  partiala 

a Hotararii nr. 6/2023 cu privire la asocierea cu Consiliul judetean in vederea dotării  bibliotecilor prin PNRR 
cu fonduri europene.  Aceasta  a fost aprobată cu un numar de  11 voturi „pentru”, astfel cum a fost 
completată.  

Procesul verbal al sedintei din data de  28 februarie 2023  a fost pus la dispozitia consilierilor spre 
consultate pe grupul intern. In urma supunerii la vot, acesta a fost aprobat cu un număr de 11 voturi „pentru” 
astfel cum a fost întocmit, făra  obiectii sau completări.  Se trece la dezbateri.



           In cadrul şedinţei ordinare,  au  fost  analizate proiectele de hotărâre  propuse astfel:

1. proiect de hotărâre  privind aprobarea modificarii HCL nr. 48/ 2022 pentru majorarea bursei 
de merit de la 200 la 300 lei, iniţiator - primarul comunei Coşereni;

La inceputul anului scolar au fost aprobate  bursele scolare in cuantumurile prevazute în hotararea de 
guvern. 

Scoala Gimnaziala Cosereni a solicitat suplimentarea cuantumului bursei de merit, deoarece aceasta se 
acordă doar pentru zilelein care au loc cursuri scolare si se calculeaza diferentiat in fiecare luna, diminuandu-
se  cuantumul brut aprobat 

Domnul primar a propus majorarea bursei de merit începand  cu  semestrul II anul scolar 2022 – 2023  de 
la 200 la 300 lei. 

Consiliul local a fost de acord si a aprobat propunerea cu unanimitatea membrilor prezenti, respectiv 
11 voturi. 
           A fost adoptată Hotarârea nr. 21.

2. proiect de hotărâre privind  actualizarea taxei de păsunat si  a Regulamentului de închiriere a 
păsunii,  iniţiator - primarul comunei Coşereni;

In anul 2018 a fost aprobat Regulamentul privind închirierea păsunii către crescatorii de animale din 
comuna Coşereni si s-a stabilt o taxa de 99 lei/ha.  Legislatia specifică spune ca  taxa  se actualizeaza anual  si
exista  procedura in acest scop si  date de referinta, respectiv pretul  stabilit prin hotarare a Consiliului 
Judetean pentru tona de masa verde recoltata pe pasune. 

Pentru anul 2023  pretul este de  30 lei/ tona, iar valoarea  taxei de închiriere  păsune rezultată este de 180 
lei/ ha. 

D-na secretar informeaza  că Regulamentul  întocmit în 2018  nu  a fost actualizat   si  trebuie  modificată 
coponenta comisiei care  se ocupă de administrarea păsunii, evidenta contractelor  si verificarea respectării 
condiţiilor  de acordare si de exploatare impuse. Din partea Primăriei este desemnat domnul viceprimar, 
Toma Anton, împreună cu d-na Anghel Maria – referent registrul agricol si d-na Tilică Atena – consilier 
compartiment cadastru, iar din partea consiliului local trebuie desemnati 2 membri. 

Dl. Filip spune că trebuia actualizat din anul când s-a schimbat consiliul. 
Se fac nominalizari: dl. Nica îl propune pe dl Lungu Alexandru si dl. Borangic îl propune pe domnul Filip

Gheorghe. Nu mai sunt alte propuneri. Consiliul local  este de acord  cu componenta comisiei. 
Se face informare despre modul de calcul al  pretului de închiriere si că sunt încheiate  deja contracte  

pentru aproape toată suprafaţa de islaz. 
Consilierii întreabă  de ce nu s-a atribuit toată suprafata. 
Domnul viceprimar informeaza: „Sunt zone  unde nu s-a curăţat si nu doreste nimeni să ia acolo, pentru ca

nu  primesc subventie de la APIA. In alte zone  se depozitează  frecvent  gunoaie.”
Primar : „ Am fost si azi acolo. Am salubrizat unde a ocupat Martin.”
Doi  crescători de animale, prezenti în sedintă se plâng  ca ei au curăţat  tot timpul si alt fermier care are 

atribuit islaz în vecinatate, intră cu animalele pe terenul lor. Intreabă ce e de făcut si cum recuperează 
cheltuiala că ei au  făcut curăţenie  pe islaz. 

Domnul Filip le răspunde că este obligaţia lor  să facă curat, să vegheze să nu se depoziteze alte gunoaie, 
iar banii primiti de la APIA  trebuie folositi  pentru întreţinerea  păsunii.

Dl viceprimar confirmă ca  terenul lor este cel mai curat. S-au ocupat mereu, dar vin altii si cer  sa le dăm 
mai mult, că ei si-au mai cumpărat animale.”



Dl.  Borangic: „ Oamenii au folosit într-adevăr  terenul care li  s-a acordat. Dar de  ce nu faceţi ceva să-l 
dati si pe cel care a rămas, dacă tot nu se ajunge ?”

Dl. viceprimar – „Acolo e mult de muncă.  Unii au mai acceptat, l-au luat si au amenajat.”
Dl. Filip: „Asa trebuie procedat  si cu restul. Ii  întebati cine doreste in plus, să ia acolo.”
S-a propus menţinerea contractelor încheiate  ce vor fi modificate prin act aditional  daca sunt îndeplinite  

conditiile de  derulare a contractului în continuare. Se solicită adeverinte  de la medicul veterinar  si se 
actualizează prin act adiţional. 

Dl. viceprimar  precizează că are tabel de la medic cu efectivele de animale, dar toti au in plus. Noi nu 
avem  de unde sa le asigurăm  teren în plus.” 

La finalul discuţiilor doamna președinte supune la vot proiectul de hotărâre. 
Au fost  exprimate  11 voturi ”pentru”.  A fost adoptată Hotarârea nr. 22. 

Se treca la analiza următorului punct. 
Domnul Stoian Dorin propune analiza  proiectului cu locul de joaca mai întâi si apoi rectificarea  bugetului 
local. 

3. aprobarea implementării proiectului de investiţii “Amenajare loc de joacă” în comuna Cosereni, zona 
Camin cultural, iniţiator - primarul comunei Coşereni;

Dl. Filip întreabă: „ E parc sau loc de joacă ?” 
Dl. Nica Gheorghe: „ Este acelaşi pe care ni l-ai prezentat si data trecută. De ce l-ai adus  din nou, dacă 
am hotărât  că nu se face loc de joacă?”
Dl. primar : „ L-am adus pentru că am vorbit cu proiectantul si mi-a cerut să-i duc ceva oficial că a fost 
respins. Că a fost înregistrat la Ordinul Arhitectilor si nu il poate modifica.”
Domnul Filip Gheorghe:” Cine a întocmit  proiectul? Cum a câştigat această firmă?”
Domnul primar: „A fost achiziţie publică.”
Domnul Filip Gheorghe: „A fost achizitie directă. Noi am solicitat mereu să se facă licitatie. Aceste  
licitaţii să fie mai transparente  si se găsesc  oferte. Nu-mi spuneţi mie cine sunt  ăştia din Slobozia.”
Dl. Stoian Dorin: ”Din moment ce a fost şi plătit deja.... „ 
Dl. Militaru: „ Il respingem, să îl facă din nou şi să apară fără loc de joacă.”
Dl Filip: „ Vreau să se facă o comisie de recepţie  pentru lucrări, să participe si consilierii...”
Dl. primar: „Au mai fost  consilieri numiţi  în comisii. Au fost si la  lucrarea cu apometrele...”
Se fac propuneri  pentru Comisia de recepţie  a lucrărilor: Dl. Borangic Constantin, Dl. Lungu Alexandru, 
Dl. Liviu Stoean, Dl. Toma Anton si dl. Nica Gheorghe. 
Dl. Nica Gheorghe” Propun sa respingem acest  proiect.”
Dl Filip: „Să fie  cum am discutat – amenajare  spaţiu de recreere.”
Se supune la vot. Consilierii locali  nu sunt de acord  cu proiectul propus, deoarece domnul  primar a venit

cu prezentarea aceluiaşi  scenariu despre care s-a discutat  şi în alte  sedinţe  de consiliu când  s-a propus  
ferm că nu se doreste si nu se acceptă  realizarea unui loc de joacă  în spatiul de langă caminul cultural, ci 
doar zona pietonală, de relaxare, de linişte, de promenadă. 

Proiectul de hotărâre a fost respins. 
D-na Iorgu Rodica întreabă ce s-a hotărât. Se face un alt proiect? Se dă o altă denumire? Rămân banii 

alocaţi?
Domnul Filip Gheorghe: „ Vreau sa se consemneze în procesul verbal. In cazul in care acest proiect nu va 

fi adus la bun sfârşit, această sumă care s-a plătit sa fie imputată domnului primar, pentru că dânsul face totul 
fără acordul  consiliului local.”

Domnul primar spune ca o să dea proiectul la modificat. 



Consilierii solicita  că  proiectantul să trimită niste schiţe, niste scenarii din care să aleagă cum să fie 
amenajată zona. 

Sedinta constinuă cu prezentarea următorului punct.
4. proiect de hotărâre privind  rectificarea bugetului local pe trim. I – 2023 iniţiator - primarul comunei 

Coşereni;
D-na contabil  începe prezentarea  raportului de specialitate. Informeaza  ca  s-a  primit din partea  

medicului veterinar o solicitare de sprijin finaciar  pentru  achiziţia a 500 bucati  microcipuri  pentru câinii 
locuitorilor din comuna,   care trebuie  vaccinaţi  antirabic.

Apoi se  propune suplimentarea sumei alocată pentru achiziţia unei maşini de tuns  iarba pentru stadion cu
10.000 lei deoarece a fost alocată suma de  25.000 lei si din ofertele aduse pretul  este mai mare. 

S-a propus construire Gradiniţă Pătrime si domnul primar spune că trebuie suplimentată suma  pentru 
proiectare cu  45.000 lei, deoarece  nu a găsit nicio  ofertă  care să se încadreze în  sumele alocate de 20.000 
lei.  

Domnul Filip: „Majorarea  mi se pare enormă de la 25.000 lei  la 65.000 lei. Vin cu următoarea precizare: 
pentru fiecare  mp se percepe un tarif de 23 euro. Rezultă o sumă de .... Dumneavoastră cum veniţi sa ne 
spuneţi ca nu se poate decât  cu 65.000 ?”

Primar Lucian Tudorache: „ Va prezint ofertele. Am aici oferte de la cei cărora le- am solicitat.  Doar 
proiectul tehnic este atât – 23 euro, dar trebuie făcute  studii, avize....”

Borangic Constantin: „In sedinţa trecută noi toţi am fost de acord să facem Gradinită nouă. Când se face , 
după ce noi nu mai suntem în consiliu? Aici discutăm numai de economie.” 

Filip Gheorghe: „ Pai dacă domnul primar vine numai cu sume din astea ? Nu sunteti transparent, 
domnule primar! Vreau să scrieţi acolo în procesul verbal: nu se face nimic în comună, pentru ca domnul 
primar nu vrea să puna în aplicare hotărârile consiliului local.” 

Domnul primar Lucian Tudorache: „ Domnilor, astea sunt ofertele pe care le-am primit. Am trimis peste 
tot. Am primit si de la Iaşi o ofertă.”

Domnul Stoian Dorin: „ Si ati ales-o pe cea mai mare. De ce nu aţi publicat în SEAP?” 
După mai multe discutii consilierii propus să se voteze cine este pentru suplimentarea sumei pentru 

proiectare la 65.000 lei ? 
Au fost exprimate  4 voturi pentru (Toma, Borangic, Durină si Radu Stefania)  si 7 voturi împotrivă 

( Filip, Stoian, Stănică, Lungu, Bucşaru, Nica  si  Militaru). 
Doamna contabil continua prezentarea si  menţionează că  se solicită rectificarea bugetului cu suma  de 

550.000 lei pentru „Amenajare loc de joacă” în comuna Coşereni, zona Cămin cultural, dar având în vedere  
discuţiile  si respingerea proiectului de hotărâre anterior, aceste sume  nu se mai justifică.  

Doamna contabil: „Mai avem o propunere  domnul primar solicită suma de 30.000 lei pentru  modernizare
străzi comunale dar aici dau cuvântul domnului primar, că nu stiu ce să vă spun ...”

Domnul primar : „ Solicit 30.000 lei pentru proiectare si avizare. Vreau să depun pentru  asfaltare,  1,5 – 2
km, dar   am lăsat  să hotărâţi  dumneavoastră, să-mi spuneti  care străzi.” 

Domnul viceprimar Toma Anton: Eu propun Str. Pietei si Str. Vânatorilor.”
Consilierii întreabă  ce se întâmplă cu celelalte care sunt depuse? Pe acelea când le asfaltăm ? Cheltuim 

banii pe proiecte, dar nu se face nimic. 
Domnul Stoian Dorin: „Nu a fost discuţia că  dăm hotărâre ? Ce se întâmplă cu celelalte proiecte? Ce 

străzi se asfaltează din ce am aprobat anterior? Noi dăm înainte  cu proiectele cu  asfaltarea când nu ştim daca
se strică drumurile când se lucrează la apă si canalizare? Despre ce vorbim?   Când începe lucrarea cu strada 
Căminului?



Domnul primar: „ Luni începe la strada Căminului. Am dat ordinul de începere a lucrărilor.”
Consilierii propun să se voteze cine este  pentru alocarea sumei de 30.000 lei proiectare modernizare 

strazi. 
Dl Filip: „ Ce să votăm dacă nu se stie care străzi? Iar o luăm invers?”
Dna Presedinte supune la vot: „Cine este pentru asfaltare?”
Au fost exprimate  4 voturi pentru. 
Doamna Iorgu Rodica: „Voi reface  raportul asa cum aţi hotărât aici  si vi-l pun la dispoziţie pe 

grup.Acum când supuneţi la vot proiectul de rectificare, votaţi cu modificările pe care le-ati propus aici.”
Doamna Radu Stefania : „Haideti să votăm proiectul de buget? Cine este pentru?”
Au fost exprimate 11 voturi „pentru”  aprobarea  rectificarii bugetului cu amendamentele propuse în  

plenul sedinţei.  
A fost adoptată Hotarârea nr. 23. 

Se mai ia în discuţie 
5. modificarea  partială a Hotararii nr. 6/2023 cu privire la asocierea cu Consiliul judetean în vederea 

dotării  bibliotecilor prin PNRR cu fonduri europene
Doamna secretar  informează că în sedinţa extraordinară   din 20  februarie  s-a aprobat  această asociere 

si implementarea proiectului în parteneriat, dar după  centralizarea  hotărârilor localitatilor care au aderat la 
parteneriat   s-au facut  unele modificări la bugetul proiectului si ca atare  se propune  modificarea  hotararii 
anterioare  pentru  actualizarea anexei care cuprinde suma alocata  din bugetul PNRR de 41.100 lei si 
contributia comunei noastre de 8376 lei. Intre timp s-a prelungit  termenul de depunere şi este necesar sa se 
punăla punct toată documentaţia.” 

Consiliul local este de acord  cu modificările  propuse. Dna președinte supune la vot proiectul de 
hotărâre. 
Au fost  exprimate  11 voturi ”pentru”. A fost adoptată Hotarârea nr. 24. 

La punctul II – Cereri de competenta  consiliului local  

Au au fost analizate  cererile   adresate de  următorii cetăteni:
1. Timitei Victor – str. Dealului, nr. 3 Cosereni, solicită prin cererea nr. 1988/ 09.03.2023 

concesionarea sau închirierea unei suprafete de  teren intravilan de 250 mp situată vis-avis de 
locuinta sa.  

2. Nastase Valentin  – str. Dealului, nr. 1 Cosereni, solicită prin cererea nr. 1989/ 09.03.2023 
concesionarea sau închirierea unei suprafete de  teren intravilan de 250 mp situată vis-avis de 
locuinta sa. 

Prezenti in sedintă, acestia informeaza consiliul ca aceste  suprafete le-au inchis  si le-au ingrijit după 
Revolutie, deoarece  aici se depozitau frecvent  gunoaie. Au cultivat şi unii pomi fructiferi  si consideră că au 
dreptul să li atribuie lor suprafata. Acestia mai precizează că  de curând, domnul Neascu Constantin care are o
proprietate in vecinatate si a solicitat consiliului local atribuire in concesiune  sau inchiriere a terenului 
respectiv pentru amenajare parcare, acesta a inceput deja sa defriseze terenul si le-a tăiat unii dintre pomi. 

Doamna secretar informează ca exista carte funciară pentru o suprafata de circa 1500 mp în zona 
respectiva, dar se va organiza licitatie pentru atribuirea în concesiune sau închiriere. 

Domnul primar: „ Acolo trebuie să-l impărţim...”
Domnul Filip Gheorghe întreabă : „Dar de ce  considerati că aveţi dreptul ? Nu aveţi dreptate !” 
Domnul Filip Gheorghe  si alti consilieri sunt de părere  că nu este  avantajoasă împărţirea în loturi asa

de mici a terenului respectiv, care ar genera costuri cu dezmembrarea, evaluarea, etc. 



Domnul Stoian Dorin: „Să-l chemăm şi pe Neacşu şi să-l întrebăm ce părere are despre situaţia 
aceasta.”

Rămane  în sarcina domnului primar să  analizeze  situaţia  si să se stabilească cum se va organiza 
licitaţia, pentru un singur lot sau pentru mai multe loturi ( dezmembrate din total). 

3. Bodîrlău Marin, fiul lui Bodîrlau Stan, solicită prin cererea nr. 1970/07.03.2023 sa fie luat în 
consideratie că  in constructiile situate pe lotul de 6500 mp  in Str. Gradinarilor, (în Raioane) a 
contribuit si el la investitii cu o sumă consistentă, alături de tatăl său. 

In luna februarie  s-a discutat despre lotizarea suprafetei de 6500 mp in minim cinci loturi si scoaterea 
la licitatie a acestora. Incă  în urmă cu trei ani s-a recomandat  familiei Bodîrlău  să solicite la instantă   
recunoasterea dreptului de proprietate asupra clădirilor si isi pot împărţi ulterior conform dreptului comun 
reglementat de Codul civil, cui si cât îi revine. Referitor la teren acesta apartine domeniului privat al comunei 
si trebuie administrat conform hotarârilor consiliului local. 

Prezenti în sedinţă, atât  Bodîrlău Marin, cât si Bodîrlău Stan (tatăl) si Bodîrlău Mihai (frate)  fiecare 
îşi sustine propria versiune. Bodîrlău Stan sustine că este teren de la socrul sau si are acte. 

Domnul Borangic îi solicită să vină cu actele pe care le deţine să ne lămurească, să rezolvăm 
problema.
            La punctul III – Discutii diverse sunt exprimate următoarele opinii, propuneri: 

Doamna Radu Stefana: „ Avem  un caz social în localitate, tanti Anisoara – nu e de la noi din comună 
de fapt, dar i s-a oferit adapost acolo. Eu merg si ii mai duc mâncare, s-a mai ocupat si domnul vice, dar am o 
rugăminte, avem asistent medical comunitar, sa mai mearga din când în când pe la dânsa. 

Dl. Filip propune sa ne interesăm si să mearga la un  azil, daca are pensie. la Fierbinti este 800 lei.
Doamna   secretar informează ca a fost   emisă autorizatia de construire  pentru sistemul de alimentare 

cu apă în comună. 
Domnul Borangic: „ Păi, cu asta trebuia să începem. Cu o veste bună. Să stim şi noi ce se întâmplă. 

Vreau ca domnul primar să ne prezinte un raport de informare, lunar, ce a făcut de la ultima sedinţă.” 
           După epuizarea subiectelor,  la ora 22.30, doamna   consilier  Radu Stefana, în calitate  de  preşedinte 
de sedinţǎ,   declară  închise  lucrările  şedinţei  de  astazi,  30  martie 2023. 

PRESEDINTE   DE  SEDINŢĂ, 
     RADU  ŞTEFANA

Intocmit  de 
             SECRETARUL  GENERAL AL COMUNEI  COŞERENI

NICA  DANIELA
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